

## KNOWLEDGE AND IGNORANCE

Copyright © 2000 Moustafa F. Moukarim

مصطفى فايز مكارم

Who are we? Every one wants to know. We are the believers of the Mind (Sage Unitarians). God blessed us with the Mind. He chose us to be the bearers of His intelligence. He designated us the custodians of His creation.

The mind produces wisdom and knowledge, while Its opponent, Ignorance, produces falsehood and fallacies. The Mind is the Truth that God provided us with, to save us from the deceit of ignorance.

We have evolved and progressed beyond tales and rituals and into faith and wisdom. We pray any time we want, and in any place we choose. We do not limit God to one particular place and we do not limit our prayers to a particular posture or time.

The Universal Mind is God's prophet within us. It is our guide and savior. Without It, our word is just a noise, and our world is an abyss. With It, our word is wisdom, and our world is bliss.

We worship God through the Intelligent Mind. It is the only channel open directly to God, our Creator. It is the Intelligent Mind that Glorifies God and recognizes His Majesty and Holiness. To God alone the Mind bows in reverence, humility, humbleness, and appreciation for being delegated and chosen by Him to carry the banners of creative intelligence and interpret God's Supreme might. Thus, worship could be implemented.

It is the good in us that promotes goodness and the bad in us that promote badness. They are both in continuous competition, each hoping to establish dominion of his own and supremacy over the other. Our deeds reflect our thoughts and our actions are a mirror of our beliefs and our output is the result of our input. After all we are the products of our knowledge. Our determination is as powerful as our faith. Our will and decision are as true as our ambition.

\*\*\* \*\*

## الجهل والمعرفة

حقوق الطبع محفوظة © 2000 مصطفى فايز مكارم

من نحن؟ الكل يريد أن يعلم . نحن المؤمنون بالعقل (العقل الموحدون) . باركنا المولى بالعقل . اختارنا كي نرفع راية معرفته، وكلفنا كي نكون وكلاء خلقه .

العقل يصنع الحكمة والمعرفة، بينما ضده، الجهل، يروجّ العدم والبهتان . العقل هو الحقيقة التي تفضل علينا بها الله لتتقدنا من الجهل .

لقد تطورنا وترقينا من الحكايات والطقوس إلى الأيمان والحكمة . نُصلي في أي وقت نريد، وفي أي مكان نختار . لا نحصر الله في مكان مُعيّن ولا نحدد صلواتنا بوضع مُعين أو زمان .

إن العقل الكلي هو رسول الله فينا . إنه مُرشدنا ومُنقذنا . من دونه تبقى كلمتنا صوت فقط وعالمنا جحيم . وبواسطته تصبح كلمتنا حكمة وعالمنا جنان .

إننا نعبد الله من خلال العقل المُدرك . إنه القناة الوحيدة المنفتحة على الله خالقنا . إن العقل المدرك هو الذي مجد الله وأعترف بجلالته وقدسيته . الله فقط ينحني العقل بجلال وتواضع وتقدير لأنه اعتمد وأختير من قبل الله ليرفع رايات الإدراك المبدع وليترجم عظمة الخالق . وبهذا تتحقق العبادة .

عندما تكرمّ علينا الله بالعقل، أعطانا القدرة، الحرية والسلطة لنتخار بين الخير والشر . والحكمة الربّانية لتهدينا كي نميز بين الخير والشر . حتى نتمكن من التمييز بين ما هو خير وربّاني وما هو شر وشيطاني .

إن العنصر الخير فينا هو الذي يعزز الخير والعنصر السيئ فينا هو الذي يعزز الشر . وهما في صراع دائم، وكلّ منهما يسعى لفرض سلطانه والسيطرة على الآخر . إن أعمالنا تعكس أفكارنا وأفعالنا مرآة لديانتنا وأفعالنا هي حصيلة المعلومات التي تزودنا بها . بالنتيجة نحن حصيلة معرفتنا . وعزيمتنا بقدر إيماننا . ومشينتنا وقرارنا هم بصدق غابتنا .

\*\*\* \*\*